
Rada Gminy Strzyżewice 

Radni IX kadencji -Sesja 

Protokół nr 9/2024 

IX Sesja w dniu 14 listopada 2024  

Obrady rozpoczęto 14 listopada 2024 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:50 tego samego 

dnia. 

1. Otwarcie sesji. 

Sesję otworzyła i obrady prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Agata Stelmach. Powitała 

zgromadzonych. Sprawdziła listę obecności w celu stwierdzenia prawomocności obrad.  

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Patrycja Boryca 

2. Jan Dąbrowski 

3. Krzysztof Dekondy 

4. Grzegorz Dudziak 

5. Grzegorz Jaśkowski 

6. Karolina Kowalik 

7. Łukasz Kowalski 

8. Patryk Kucharczyk 

9. Sławomir Mierzwa 

10. Ewa Pałyska 

11. Agata Przech 

12. Krzysztof Rymarz 

13. Agata Stelmach 

14. Robert Tudrujek 

15. Marek Walasek 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Prowadząca obrady poprosiła o głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, 

Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (1) 



Karolina Kowalik 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad VIII Sesji Rady Gminy z dnia 10-10.2024 r. 

Prowadząca obrady poinformowała, że Państwo Radni otrzymali protokół z 

poprzedniej sesji drogą elektroniczną. Zapytała czy ktoś wnosi uwagi do protokołu?  

Uwag nie wniesiono więc Przewodnicząca poddała protokół pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad VIII Sesji Rady Gminy z dnia 10-10.2024 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, 

Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Kowalik 

 

4. Sprawozdanie z działalności wójta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza dotyczące 

wykonania uchwał rady. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zabranie głosu Panią Wójt Barbarę Zdybel. 

Pani Wójt rozpoczęła sprawozdanie od informacji, że w dniu 30 września 2024 r. 

Gmina Strzyżewice wypowiedziała umowy firmie Dyś na eksploatację sieci 

wodociągowych i kanalizacyjnych na terenie gminy oraz obsługę ujęcia wody w 

Strzyżewicach i Pszczelej Woli, oraz obsługę oczyszczalni ścieków w Pszczelej Woli i 

Piotrowicach. W związku z tym z dniem 1 stycznia przyszłego roku obowiązek 

związany z dostarczeniem wody i odprowadzanie ścieków będzie realizowała Gmina 

poprzez utworzony Referat Gospodarki Komunalnej w Urzędzie Gminy Strzyżewice. 

Od października trwa proces, który ma zapewnić przejęcie, sprawne przejęcie sieci i 

realizowanie zadania z dniem 1 stycznia. Z dniem 12 listopada został ogłoszony 

zarządzeniem wójta nowy regulamin organizacyjny Urzędu Gminy, gdzie zostały 

wyodrębniony Referat Gospodarki Komunalnej. Jednym z zadań związanych z 

realizacją tego działania jest podpisanie umów na dostarczanie wody i odprowadzanie 

ścieków. Umowy będą podpisywane w pokoju Nr 21 na I piętrze od 18 listopada  do 

20 grudnia w godzinach od 7-30 do 15-30. Harmonogram zostanie zamieszczony na 

stronie internetowej, mediach społecznościowych oraz tablicach ogłoszeń. Osoby 

zgłaszające się na podpisanie umowy powinny posiadać dowód osobisty oraz aktualny 

stan licznika. 

Kolejna informacja dotyczyła podpisanej w dniu 31 października w Urzędzie 

Marszałkowskim umowa na dofinansowanie projektu utworzenia Centrum Usług 

Społecznych w Strzyżewicach. To jest dofinansowanie w wysokości 6 142 475,73 zł. 

Jest to ogromna kwota. Umowa jest podpisana na utworzenie, czyli przekształcenie 

ośrodka pomocy społecznej w nową instytucję Centrum Usług Społecznych oraz na 

zaproponowanie mieszkańcom nowych usług, nowych działań na okres trzech lat. 

Centrum Usług Społecznych będzie to oferta szeregu nowych usług dla mieszkańców 

w różnym wieku i dzieci, i rodzin z dziećmi, jak również seniorów. 



Jeśli chodzi o szkoły podstawowe, realizowane są dwa projekty, a trzeci będzie 

realizowany od początku przyszłego roku. Główny projekt społeczny, który jest 

obecnie realizowany, to jest projekt pod nazwą „Wdrożenie programów rozwojowych 

placówek oświatowych w gminie Strzyżewice”. Projekt ten polega głównie na tym, że 

organizowane są zajęcia dodatkowe dla dzieci w wieku od 7 do 15 lat - we wszystkich 

grupach wiekowych. Są to zajęcia rozwijające i jest ich naprawdę wiele. Mamy 

zajęcia  dodatkowe zarówno z matematyki, przyrody, języka angielskiego, 

niemieckiego, geografii, zajęcia plastyczne, artystyczne tj. teatralne i taneczne, a także  

logopedyczne, terapeutyczne oraz porady indywidualne.  

Drugi projekt to jest projekt dodatkowego języka angielskiego prowadzony w trzech 

szkołach, które w ostatnich latach miały gorsze wyniki z egzaminów. 

Kolejny projekt, który będzie realizowany od przyszłego roku, jest to wzmocnienie 

oddziałów przedszkolnych przy naszych szkołach. Te wszystkie działania mają dać 

szeroką ofertę i tak wzmocnić potencjał z jednej strony tych naszych jednostek, a po 

drugie zapewnić na pewno lepszy rozwój i start dla dzieci. 

W dniu 5 listopada w budynku Urzędu Gminy Strzyżewice została podpisana umowa 

na remont drogi wojewódzkiej nr 834 Kajetanówka - Bystrzyca Nowa. 

Wyremontowany zostanie prawie 2 kilometrowy odcinek. Prace już trwają. Umowa 

została podpisana między Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w Lublinie 

Panem Pawłem Szumerą z firmą Wod-bud, a wartość tej inwestycji to prawie 2 000 

000 złotych. Pani Wójt ma również nadzieję, że w niedługim czasie zostanie 

wykonana również nakładka na drodze powiatowej Osmolice-Strzyżewice. Na 

odcinku prawie dwóch kilometrów pomiędzy Osmolicami, przez Piotrowice do 

Bystrzycy Starej. Jest ogłoszony przetarg przez Zarząd Dróg Powiatowych w 

Bełżycach. Jeżeli pogoda pozwoli, to te działania mają być przeprowadzone jeszcze w 

tym roku.  Jeżeli chodzi o wykonanie tego działania Zarząd Powiatu wnioskuje o 

pomoc finansową Gminy Strzyżewice. 

Pani Wójt poinformowała o realizacji kilku postępowań o udzielenie zamówienia 

publicznego. I tak:                                                                                                            

- w dniu 10 października ogłoszono postępowanie na budowę zbiornika retencyjnego 

w Piotrowicach. Otwarcie ofert odbyło się 25 października. Złożono 11 ofert. 

Najkorzystniejsza oferta została złożona przez Rejonowy Związek Spółek Wodnych z 

Tarnobrzega. Cena wykonania zbiornika to 529 393,81 zł.  Umowa z wykonawcą 

zostanie podpisana w przyszłym tygodniu. Okres realizacji to 6 miesięcy od dnia 

podpisania umowy. Drugi zbiornik w Osmolicach Pierwszych. Również 10 

października było ogłoszony przetarg. Otwarte oferty w dniu 25 października. Jeżeli 

chodzi o tą inwestycję, złożono 13 ofert i najkorzystniejsza, również złożona przez 

Rejonowy Związek Spółek Wodnych z Tarnobrzega. Tutaj cena 428 400,00 zł. 

Umowa zostanie podpisana 21 października                                                                     

- zostało unieważnione postępowanie o udzielenie zamówienia na budowę boiska 

wielofunkcyjnego w gminie Strzyżewice. Ze względu na brak wniesienia 

zabezpieczenia należytego wykonania kontraktu i uchylanie się wykonawcy od 

podpisania umowy. Pierwotny termin został wyznaczony na 18 września. Niemniej 

jednak do dnia 21 października wykonawca nie podpisał umowy na realizację tego 

zadania.                                                                                                                            

– w dniu 12 listopada została wybrana najkorzystniejsza oferta w postępowaniu o 

udzielenie zamówienia na zimowe utrzymanie dróg gminnych. I tak wykonawcą tej, 



tego, tej realizacji jest firma Floreko Maciej Bojdziński z Jastkowa. Przewidywana 

cena oferty to 224 208 zł. Termin podpisania umowy został wyznaczony na 19 

listopada. I jeżeli chodzi o stawki za pracę poszczególnych sprzętów, to one są niższe 

niż w sezonie 20023/20024.  

- w dniu 13 listopada również została wybrana najkorzystniejsza oferta w 

postępowaniu na udzielenie zamówienia na odnowienie cmentarzy wojennych z I 

wojny światowej. Otwarcie ofert miało miejsce 18 października. Zostało złożonych 

sześć ofert. Najkorzystniejsza oferta została złożona przez firmę Dyś spółka cywilna 

Teresa Dyś, Tomasz Dyś, Grzegorz Dyś na kwotę 143 295,00 zł i termin został 

ustalony na podpisanie umowy na 19 listopada, a termin realizacji to 7 miesięcy od 

daty podpisania umowy. 

Trwają prace na drogach gminnych, które są realizowane w ramach dużego zadania 

związanego z przebudową dróg publicznych i wewnętrznych na terenie gminy 

Strzyżewice. Trwają prace na kilku odcinkach w Dęblinie, w Piotrowicach na dwóch 

odcinkach. W Kiełczewicach Górnych prace są ukończone.  

Zakończono inwestycję budowy sieci wodociągowych w Piotrowicach i Osmolicach 

Drugich. Wartość tej inwestycji to 72 788,94 zł . Jest to inwestycja w całości 

realizowana ze środków budżetu gminy. W Piotrowicach został wybudowany 

wodociąg o długości 137 m. Natomiast w Osmolicach Drugich 182 m. 

W październiku z terenu gminy Strzyżewice usunięto ponad 250 ton odpadów 

zawierających azbest. Działania te prowadzone były w ramach dwóch zadań. Pierwsze 

zadanie w ramach otrzymanej dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Lublinie. Dotyczyło usunięcia azbestu z 17 

gospodarstw rolnych na kwotę 31 854,60 zł.  Drugie zadanie w ramach pożyczki, 

którą gmina Strzyżewice zaciągnęła w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Lublinie na kwotę 60 000 zł. W ramach tej pożyczki zostało 

odebranych z posesji mieszkańców ponad 171 ton materiałów zawierających azbest. 

Dotyczy to 59 nieruchomości. Łączna kwota, wartość tego zadania to ponad 64 000 zł. 

W dniu 7 listopada w Szkole Podstawowej w Żabiej Woli odbyły się wybory Sołtysa 

Sołectwa Polanówka. Z uwagi na śmierć poprzedniego sołtysa mieszkańcy obecni na 

zebraniu wybrali nowego sołtysa w osobie Pani Karoliny Wrony. Pani Wójt 

pogratulowała wyboru i życzyła nowej Pani Sołtys dużo energii, pomysłowości, 

wytrwałości w działaniu na rzecz swoich mieszkańców.  

Pani Sołtys Karolina Wrona podziękowała za gratulacje. 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Rocznego programu współpracy Gminy 

Strzyżewice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art 3. 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2025. 

Przewodnicząca rady poprosiła z ponowne zabranie głosu Panią Wójt. Pani Wójt 

powiedziała: „Szanowni Państwo Radni, bardzo proszę o podjęcie proponowanego 

projektu uchwały i uchwalenia Rocznego Programu współpracy Gminy Strzyżewice z 

organizacjami pozarządowymi. Jest to kolejny rok, w którym taki roczny program 

współpracy jest uchwalony. Dotychczasowe doświadczenie i praktyki współpracy z 



organizacjami pozarządowymi są jak najlepsze. Program zakłada szeroką współpracę 

w kilku obszarach priorytetowych. Do tych obszarów priorytetowych należą przede 

wszystkim działania w obszarze kultury i sztuki, turystyki i aktywnego wypoczynku, 

kultury fizycznej, sportu i rekreacji, profilaktyki, ochrony zdrowia, rehabilitacji, 

pomocy społecznej, a także oświaty, edukacji i wychowania. W poprzednich latach. Z 

tych obszarów najczęściej realizowany był obszar dotyczący kultury fizycznej i 

sportu. Tutaj te działania są prowadzone poprzez klub sportowy, który najczęściej 

występuje o przydział dotacji, ale jeżeli chodzi o inne obszary, mniejsze organizacje, 

szczególnie koła gospodyń, stowarzyszenia występują z ofertą działań na rzecz 

społeczności swoich miejscowości, ale też czasem całej gminy, realizując zadania. Te 

najatrakcyjniejsze, to przede wszystkim zapewnienie wypoczynku dla dzieci 

szkolnych, czyli realizowanie półkolonii. To również warsztaty dla mieszkańców 

gminy, szczególnie tych w wieku 60+. To również wydarzenia, wyjazdy i spotkania 

integracyjne, integrujące społeczność danej miejscowości. Program omawia z jednej 

strony zasady i formy współpracy, sposób realizacji tych zadań, tryb powoływania i 

zasady działania komisji konkursowej i w szczegółach jest przedstawiany sposób 

realizacji tych zamierzeń. Chciałabym również dodać, że budżet, który został 

zadysponowany na przyszły rok w ramach rocznego programu współpracy to 180 

tysięcy złotych. I jest to kwota, która od 3 lat jest przekazywana na działania związane 

ze współpracą z organizacjami. Oprócz tej współpracy finansowej jest także duży 

obszar współpracy pozafinansowej, związany przede wszystkim z udostępnieniem sal 

i pomieszczeń na działania organizacji, na wykonywanie ich zadań statutowych. I tutaj 

też mamy bardzo dobre przykłady realizacji tego wspólnego przedsięwzięcia, ale także 

wspólne informowanie się o zamierzeniach, promocja działalności jednostek, 

organizowanie spotkań i szkoleń dla organizacji. I to całorocznie jest realizowane. 

Bardzo prosiłabym o uchwalenie rocznego programu współpracy z organizacjami 

pozarządowymi na rok 2025. 

Przewodnicząca poinformowała że w dniu wczorajszym 13 listopada odbyło się 

wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Gminy Strzyżewice. Członkowie Komisji 

pozytywnie zaopiniowali projekt przedstawionej uchwały w sprawie współpracy 

Gminy Strzyżewice z organizacjami pozarządowymi.  

Wyniki głosowania: 12 głosów za. Przeciw 0. Wstrzymało się 0. 

Po odczytaniu opinii poddała uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Rocznego programu współpracy Gminy 

Strzyżewice z organami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art 3. ust. 

3 ustawy o działalności pożytku publicznego i wolontariacie na rok 2025. 

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 



Jaśkowski, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, 

Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Kowalik 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 

obliczenia podatku rolnego na 2025 rok. 

 

Głos w tym punkcie zabrała Pani Skarbnik Justyna Pasierkiewicz. Poinformowała, że 

zgodnie z ustawą o podatku rolnym Rada Gminy ma prawo obniżyć cenę żyta 

stosowaną do wymiaru podatku rolnego, który będzie obowiązywał na terenie gminy 

w roku 2025. Ta cena ogłoszona komunikatem Prezesa GUS z dnia 18 października 

2024 roku wyniosła 86,34 zł. Jest to średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów i  

proponowane jest tutaj obniżenie tej ceny, czyli z kwoty 86,34 do kwoty 58 zł. Przy 

takiej cenie podatek rolny dla gruntów gospodarstw rolnych za 1 hektar będzie 

wynosił 145 zł. Natomiast dla pozostałych gruntów, gdzie równoważnikiem jest 

przelicznik, jest 5 kwintalów żyta, podatek będzie wynosił 290 zł. Skutki obniżenia tej 

ceny do kwoty 58 zł wyniosą około 760 tysięcy dla budżetu gminy. 

Przewodnicząca odczytała opinię Wspólną Komisji. Członkowie Komisji pozytywnie 

opiniują przedstawiony projekt uchwały.  

Wyniki głosowania. Za 12 głosów. Przeciw 0. Wstrzymało się 0. 

Głos w tym punkcie zabrał Pan Radny Krzysztof Rymarz mówiąc: „Ta cena GUS u 

jest śmieszna. 86 zł za kwintal tutaj żyta to naprawdę. Tak kiedyś obiecaliśmy sobie 

to, że nigdy nie będziemy przodować wśród gmin, które podnoszą podatek rolny. 

Powiem szczerze. Załamuje mnie to, że idziemy tym krokiem. Dzisiaj się rolnikom w 

większości ogranicza takie rzeczy jak przewożenie buraków po drogach, bo rolnik jest 

tak naprawdę, tylko dewastuje wszystko. Jeżeli, no mówię, tutaj przyjmiemy tą 

podwyżkę. Ja na przykład jestem przeciw tej podwyżce. Dziękuję.” 

Jako kolejny głos zabrał Pan Radny Marek Walasek mówiąc: „Ja tutaj się z kolegą 

Krzysztofem zgadzam. Wczoraj co prawda głosowałem za przyjęciem, natomiast po 

posiedzeniu Komisji zapoznałem się też z podatkiem z kwotami podatku rolnego w 

gminach ościennych. No i podwyżka u nas w gminie. No będziemy się wyróżniać, bo 

przykładowo Bychawa 42 zł. Wilkołaz. No tutaj to rozmawialiśmy, że to jest akurat 

wyjątkowa gmina, 35 zł. Wysokie 44 zł. Krzczonów 52 zł. Więc tutaj zgadzam się z 

kolegą Krzysztofem…” 

 

Przewodnicząca Agata Stelmach poprosiła o głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej do 

obliczenia podatku rolnego na 2025 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 



Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Łukasz Kowalski, Ewa 

Pałyska, Agata Przech, Agata Stelmach 

PRZECIW (3) 

Patryk Kucharczyk, Krzysztof Rymarz, Marek Walasek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Patrycja Boryca, Grzegorz Jaśkowski, Sławomir Mierzwa, Robert Tudrujek 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Kowalik 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Strzyżewice na 2025 rok. 

Ponownie głos zabrała Pani Skarbnik. Poinformowała, że podobnie jak w podatku 

rolnym, rada gminy zgodnie z ustawą o podatkach i opłatach lokalnych określa roczne 

stawki w podatku od nieruchomości, od poszczególnych przedmiotów opodatkowania 

wymienionych w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych. Minister Finansów w 

swoim obwieszczeniem określa stawki maksymalne, których Rada nie może 

przekroczyć i stawki ministerialne w porównaniu z rokiem ubiegłym wzrosły o 2,7 

proc. z uwagi na inflację. I tutaj, jeżeli chodzi o te stawki, to zostały przyjęte 

następujące: w przypadku gruntów związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej złotych 1,16. W przypadku gruntów pod wodami powierzchniowymi 

6,84 zł. W przypadku gruntów pozostałych zajętych na prowadzenie odpłatnej 

statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego 

0,65 zł. W przypadku Gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji 

0,02 zł. I tutaj stawki od budynków. Od budynków mieszkalnych 1,19 zł od 1 m 

powierzchni użytkowej. Od budynków związanych z prowadzeniem działalności 

gospodarczej 27 zł. Od budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 

w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym 15,92 zł . Budynków 

związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych 0,95 zł. Od budynków pozostałych 

11,48 zł i od budowli od wartości budowli 2% od ich wartości. Tutaj Rada Gminy 

ustala stawkę od budynków mieszkalnych i od budynków pozostałych. Jednak w 

dalszym ciągu obowiązuje uchwała, która zwalnia zarówno budynki mieszkalne, jak i 

wszelkie budynki gospodarcze, garażowe, które posiadają mieszkańcy. 

Przewodnicząca odczytała opinię Wspólną Komisji. 

Wyniki głosowania. 10 głosów za, przeciw 0. Wstrzymało się 2. 

Uchwała została poddana pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie gminy Strzyżewice na 2025 rok..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 



Jaśkowski, Łukasz Kowalski, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, Agata Przech, 

Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Patryk Kucharczyk 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Kowalik 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych obowiązujących na terenie gminy Strzyżewice. 

 

Pani Skarbnik poinformowała, że w porównaniu z poprzednią uchwałą  zmiana 

nastąpiła taka, że uchwała dzisiaj  przedstawiona będzie uchwałą, która będzie 

obowiązywała nie tylko w najbliższym roku ale i kolejnych, jeżeli rada jej nie zmieni. 

Jeżeli chodzi o stawki, to te stawki pozostały na takim samym poziomie jak w roku 

2024. 

Przewodnicząca odczytała opinię Wspólną Komisji. Członkowie Komisji pozytywnie 

opiniują przedstawiony projekt uchwały.  

Wyniki głosowania. Za 12 głosów. Przeciw 0. Wstrzymało się 0. 

Głos zabrała Pani Barbara Zdybel – Wójt Gminy dziękując za podjęcie tych uchwał. 

Wyraziła swoje zrozumienie, że zawsze sprawy związane z uchwalaniem podatków są 

trudne i wzbudzają wiele emocji. Każdy z nas chciałby, aby te podatki były jak 

najniższe. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych obowiązujących na terenie gminy Strzyżewice. 

Zagadnienie zreferowała Pani Skarbnik. Poinformowała, że. Zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej obejmują zmiany, jakie dokonane zostały w budżecie gminy od 

ostatniej sesji, od ostatniej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, czyli od dnia 30 

września i w tym czasie dochody zostały zwiększone o kwotę 2 111 541,17. Zostały 

zwiększone i dochody bieżące, i dochody majątkowe. Również zwiększone zostały 

wydatki o kwotę 2 211 874,06 zł. I tutaj również nastąpiły zwiększenia zarówno w 

wydatkach bieżących, jak i w wydatkach majątkowych. W wyniku tych zmian 

zwiększył się deficyt budżetu gminy o kwotę 100 332,89 zł. W załączniku w 

objaśnieniach w poszczególnych pozycjach prognozy kwoty długu. Jakie następowały 

zmiany. Główne zmiany obejmują załącznik nr 2 do Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, czyli wykaz przedsięwzięć, do którego zostały dodane nowe 

przedsięwzięcia. Zmienione już istniejące, bądź jedno z przedsięwzięć zostało 

usunięte. I tak dodano do wykazu przedsięwzięć projekt Współpraca na rzecz 

aktywnego włączenia społeczno-zawodowego na obszarze gminy Niemce i 

Strzyżewice. Jest to zadanie bieżące, które będzie realizowane w latach 2024-26 przez 

Ośrodek Pomocy Społecznej i łączne wydatki na to zadanie wyniosą 95 580,00 zł. 

Zadanie Budowa mostu na rzece Bystrzycy w ciągu drogi gminnej 112523L w 

Borkowiźnie zostało przesunięte na rok 2025. Było to ujęte w załączniku 

inwestycyjnym roku 2024. Kwota na to zadanie to 11 000 zł. To jest  wykonanie 

dokumentacji. Zadanie realizowane w ramach środków z Rządowego programu Polski 



Ład. Odnowienie cmentarzy wojennych z I wojny światowej w gminie Strzyżewice 

będzie częściowo realizowane w roku 2024 i będzie to kwota 32 000 zł. Natomiast 

pozostała kwota 153 000 zł została przesunięta na rok 2025. Łącznie na to zadanie 

zostało przeznaczone 185 000 zł, z czego ponad 140 000 zł to jest właśnie to 

dofinansowanie ze środków Polskiego Ładu. Do wykazu przedsięwzięć zostało 

dopisane zadanie Rozbudowa Publicznej Szkoły Podstawowej w Żabiej Woli i kwota 

została wpisana to 1 170 000 zł. To są środki konieczne na zapłacenie za roboty 

dodatkowe, jakie wynikły w związku z realizacją tej inwestycji. I ostatnie zadanie 

dodane do wykazu przedsięwzięć to jest Dotacja celowa dla Powiatu Lubelskiego w 

kwocie 6 000 000 zł na rozbudowę drogi powiatowej Nowiny-Osmolice i kwota ta 

została rozłożona na 3 lata, 2025-2027 w kwocie 1 500 000 zł w roku 2025 w 2026 – 

2 500 000 zł i w 2027 – 2 000 000 zł. Takie kwoty będzie gmina płaciła dla powiatu. 

Dokonano zmian w przedsięwzięciu również finansowanym ze środków Polskiego 

Ładu. To jest Przebudowa dróg publicznych i wewnętrznych wraz z infrastrukturą na 

terenie gminy Strzyżewice. Tutaj postęp prac jest, jest większy, niż było to pierwotnie 

przewidziane w harmonogramie rzeczowo finansowym, stąd większa płatność nastąpi 

w roku 2024. To będzie kwota 1 745 438,37 zł. I ta kwota została  przeniesiona z roku 

2025 na 2024. Jedno zadanie zostało usunięte z wykazu przedsięwzięć. To jest 

budowa boiska wielofunkcyjnego w gminie Strzyżewice. Wykonawca nie podpisał 

umowy na realizację tego zadania. Wprowadzenie nowych przedsięwzięć wiązało się 

z koniecznością wydłużenia tej wieloletniej prognozy finansowej do roku 2040. 

Przewodnicząca odczytała opinię Wspólną Komisji. Członkowie Komisji pozytywnie 

opiniują przedstawiony projekt uchwały. 

Wyniki głosowania. 12 głosów za, przeciw 0. Wstrzymało się 0. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, 

Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Kowalik 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Strzyżewice na lata 2024-2037. 

 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Strzyżewice na lata 2024-2037..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 



Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, 

Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Kowalik 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

Zagadnienie zreferowała Pani Skarbnik informując, że w budżecie gminy zostały 

zwiększone zarówno dochody, jak i wydatki. Dochody o kwotę 1 640 481,08 zł , 

wydatki o kwotę 1 740 813,97 zł i 97. Do budżetu zostały wprowadzone dochody, 

środki z Funduszu Pracy, to jest kwota 5 169,60 zł. na realizację rządowego programu 

wspierania rodziny Asystent rodziny na 2024 rok. O taką samą kwotę został 

zwiększony plan wydatków Ośrodka Pomocy Społecznej, który realizuje to zadanie. 

W ramach środków z budżetu Unii Europejskiej zostały wprowadzone środki w 

kwocie 13 890,00 zł, również na realizację projektu przez Ośrodek Pomocy 

Społecznej. Współpraca na rzecz aktywnego włączenia społeczno- zawodowego na 

obszarze Gminy Niemce i Strzyżewice. W dochodach majątkowych zostały 

zwiększone w 2024 roku, czyli właściwie przeniesione z 2025 na 2024. Środki w 

kwocie 1 745 438,37 zł na przebudowę dróg gminnych. Zwiększona została dotacja 

celowa z budżetu samorządu województwa o kwotę 22 983,11 zł . Na zadanie Budowa 

drogi dojazdowej do gruntów rolnych na działce nr 885 w Strzyżewicach i zostały 

zdjęte dochody w kwocie 147 000,00 złotych. To są środki z Polskiego Ładu, z 

Funduszu Przeciwdziałania COVID na odnowienie cmentarzy z I wojny światowej. 

Przesunięte na rok. Zostały one przesunięte na rok 2025. W wydatkach bieżących o 

100 000,00 zł. zostały zwiększone środki na utrzymanie dróg gminnych. Jako wkład 

własny w realizację projektu, który realizuje Ośrodek Pomocy Społecznej, o którym 

mówiłam, została przesunięta kwota 6 450,00 zł z zasiłków stałych. Łączna wartość 

tego projektu w roku 2024 to kwota 20 340,00 zł. Tutaj najwięcej zmian obejmują, 

obejmowały, obejmują załącznik inwestycyjny do uchwały. Tam zostały zmniejszone 

środki o kwotę 17 521,00 zł na zadaniu Budowa sieci wodociągowej w Piotrowicach i 

Osmolicach. Zadanie to zostało zakończone i faktura wystawiona. O  8 500 zł zostały 

zmniejszone środki na zadaniu Budowa ujęcia wody w Kiełczewicach Dolnych. Na 

drogach zadanie Budowa mostu na rzece Bystrzycy. Zostało ono przesunięte na rok 

2025 i tutaj 11 000,00 zł zostało zdjęte. 

 

Został zwiększony plan na zadaniu Przebudowa dróg publicznych i wewnętrznych na 

terenie gminy Strzyżewice o ponad 1 700 000,00 zł. 10 000,00 zł zostało zdjęte 

zadanie wykup działki w Piotrowicach. W związku ze zmianą funduszu sołeckiego 

sołectwa Franciszków taka uchwała przez zebranie wiejskie została podjęta, w którym 

zebranie zadecydowało o zmianie nazwy zadania, było, środki były przeznaczone na 

wykonanie dokumentacji na budowę garażu. Sołectwo zmieniło to na zakup garażu. 

Również został zmniejszony plan o kwotę 36 220,00 zł. na zadaniu Budowa boiska 

wielofunkcyjnego w gminie Strzyżewice. Natomiast o 118 500,00 zł. zostało 

wprowadzone nowe zadanie, modernizacja budynku Samorządowego Przedszkola 

Publicznego w Piotrowicach. O 10.000 zł zostały zdjęte środki na zadania Budowa 

świetlicy wiejskiej w Borkowiźnie i środki na zadaniu Odnowienie cmentarzy 



wojennych, czyli te przesunięte na rok 2025, 147 000,00 żł. I tak, jak mówiłam,  

zwiększył się o kwotę 100 332,89  zł. deficyt budżetu gminy, który został pokryty 

wolnymi środkami. 

Przewodnicząca odczytała opinię Wspólną Komisji. Członkowie Komisji pozytywnie 

opiniują przedstawiony projekt uchwały. 

Wyniki głosowania. 12 głosów za, przeciw 0. Wstrzymało się 0. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 r..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, 

Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Kowalik 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Strzyżewice. 

 

W dniu 11 czerwca tego roku Rada Gminy Strzyżewice podejmowała uchwałę w 

sprawie przekazania rzeczonej nieruchomości na rzecz powiatu lubelskiego. 

Natomiast w dniu 10 października Zarząd Powiatu w Lublinie skierował pismo z 

prośbą o skorygowanie zapisu celu w uchwale z przeznaczenia, które było uprzednio 

wpisane pod budowę i utrzymanie dróg na cel z przeznaczeniem na drogi stanowiące 

układ komunikacyjny na terenie jednostki organizacyjnej powiatu, tj. Zespołu Szkół 

Rolniczych, Centrum Kształcenia Zawodowego w Pszczelej Woli. Nieruchomość tutaj 

wskazana w uchwale, są to drogi wewnętrzne na terenie rzeczywiście Zespołu Szkół 

Kształcenia Praktycznego Zawodowego w Pszczelej Woli i stąd jest podjęcie uchwały 

celowe skorygowanie po prostu wpisanego przeznaczenia. 

Prowadząca obrady poinformowała, iż projekt tejże uchwały został w dniu 

wczorajszym pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji stałych Rady Gminy 

Strzyżewice.  

Wyniki głosowania: 11 głosów za, Przeciw 0. Wstrzymało się 0. Jedna osoba. Brak 

głosu. 

Uchwała została poddana pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Strzyżewice..  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, 

Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Kowalik 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Lubelskiego na 

sfinansowanie zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych. 

Głos w tym punkcie zabrała Pani Wójt Barbara Zdybel mówiąc: „Szanowni Państwo, 

od wielu lat zadania inwestycyjne realizowane przez powiat na drogach powiatowych 

są współfinansowane z budżetów gmin powiatu. Tak, również w tym przypadku to ma 

miejsce Powiat lubelski, który zarządza drogą Nowiny-Osmolice, jest to droga 

powiatowa. Zwrócił się z wnioskiem o współfinansowanie inwestycji, która ma być 

przeprowadzana w kwocie 6 000 000 zł w rozłożeniu na 3 lata. Pokrótce może 

omówię samą inwestycję i też jakie koszty są według kosztorysu inwestorskiego tej 

przebudowy drogi. Droga powiatowa Nowiny-Osmolice, jest to odcinek od wielu już 

lat niespełniający ogólnie przyjętych standardów dla dróg powiatowych. W części jest 

to droga zbyt wąska. Nawierzchnia jest również w bardzo złym stanie, o czym 

szczególnie wiele mówiliśmy w roku 2021, w latach 2020 i 2021 gdy realizowana 

była przebudowa mostu na rzece Bystrzycy w Osmolicach i wówczas był to tą drogą 

główny kierunek, jeżeli chodzi o komunikację do Lublina. Wszyscy doświadczali 

tego, w jak złym stanie jest ta droga. Również mieszkańcy zarówno Osmolic 

Pierwszych, jak i drugich, którzy użytkują na co dzień, dlatego, że jest to droga 

zbiorcza dla naszych dróg gminnych. Jeżeli chodzi o drogi w Osmolicach Pierwszych 

i Drugich, jedna z ważniejszych dróg zbiorczych. Także wnioski składaliśmy jako 

gmina wielokrotnie, ale również sami mieszkańcy interweniowali w tej sprawie. W 

2022 roku Zarząd Powiatu Lubelskiego podjął decyzję, o przygotowaniu projektu 

przebudowy tej drogi. Projekt został wykonany i w bieżącym roku Zarząd Powiatu 

złożył wniosek o dofinansowanie przebudowy drogi Osmolice-Nowiny do Wojewody 

w ramach środków na rozwój dróg lokalnych. Według kosztorysu inwestorskiego 

koszt przebudowy tej drogi to 37 000 000 zł. Droga zostanie wykonana w zgodnie z 

wymaganiami dla dróg powiatowych, będzie to sześciometrowy pas jezdny, do tego 

ścieżka pieszo-rowerowa, zatoki autobusowe, bo tych brakuje, jak wiemy, również 

dodatkowo zostanie wykonane na całym odcinku oświetlenie drogi. To jest kosztorys 

inwestorski. Dofinansowanie, które może być spodziewane od wojewody to 50 lub 

więcej procent tych kosztów. Pozostałą część współfinansuje razem z powiatem dana 

gmina, w tym przypadku gmina Strzyżewice. Powiat zwrócił się z prośbą o 

dofinansowanie. Jak wiemy, wstępnie była to kwota 8 400 000 zł. Obecnie po 

przeprowadzonym zarówno spotkaniu tutaj, które odbyło się w końcu września z 

Zarządem Powiatu, członkiem Zarządu Powiatu, ale też dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych, a także kolejnych spotkaniach, które odbyłam wspólnie z Panią 

Skarbnik w siedzibie Starostwa, ustalona została kwota dofinansowania 6 000 000 zł. 

w podziale na 3 lata. Droga, która ma być przebudowana, jest na pewno jednym z 

ważniejszych ciągów komunikacyjnych na terenie naszej gminy i w efekcie na pewno 



będzie bardzo korzystnie wpływała na rozwój tych miejscowości, ale również może 

stanowić dogodny dojazd do Lublina też dla części podróżujących, kierujących się 

tutaj z południa. Jak wiemy, najczęściej wybieramy drogę przez Dąbrowę, czyli 

jedziemy Osmolice, Pszczela Wola, Żabia Wola. Niemniej jednak po przebudowie ten 

ciąg komunikacyjny stanie się również atrakcyjny dla wielu z nas. Bardzo bym prosiła 

o podjęcie stosownej uchwały. Jest to znaczny wydatek, jeżeli chodzi o nasze 

możliwości finansowe. Niemniej,  jednak jeśli myślimy o rozwoju, o funkcjonowaniu 

i przede wszystkim też bezpieczeństwie komunikacyjnym wszystkich podróżujących, 

ale też i pieszych. Tam pojawi się ścieżka pieszo- rowerowa, która ma zapewnić też 

bezpieczeństwo, szczególnie dla pieszych. A wiemy, że tą drogą przechodzą również 

dzieci, które idą do szkoły do Osmolic…” 

Przewodnicząca poinformowała, że projekt niniejszej uchwały został w dniu 

wczorajszym pozytywnie zaopiniowany przez członków Komisji stałych Rady Gminy 

Strzyżewice. Wyniki głosowania: 11 głosów za, Przeciw 0. Wstrzymało się 0. Brak 

głosu 1 osoba. 

Pan Radny Krzysztof Rymarz zapytał czy jest konieczność robienia tej drogi w takim 

wysokim standardzie? Uważa, że inne drogi są bardziej użytkowane. Kolejne pytanie 

dotyczy ronda w Osmolicach. Czy w związku z remontem drogi powiat zamierza coś 

z tym zrobić? 

Pani Wójt odpowiedziała, że droga o której mowa jest drogą powiatową i nie 

chciałaby się w ich imieniu wypowiadać. 

Kolejny głos zabrał Pan Radny Marek Walasek. Podziela zdanie poprzednika, że ta 

inwestycja znacznie obciąży budżet ale również chciałby podziękować Pani Wójt za 

wynegocjowanie 2 mln złotych. 

Radna Patrycja Boryca uważa, że droga Osmolice- Nowiny jest drogą o dużym 

natężeniu ruchu i dla bezpieczeństwa mieszkańców wymaga remontu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Lubelskiego na 

sfinansowanie zadań inwestycyjnych na drogach powiatowych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, 

Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Kowalik 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Głusk w sprawie powierzenia Gminie Strzyżewice 

częściowej realizacji zadania własnego w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę. 

 



Pani Wójt poinformowała, że przedłożony projekt uchwały jest jednym z działań 

związanych z przejmowaniem eksploatacji wodociągów, wodociągów i kanalizacji na 

terenie gminy od firmy Dyś. Na mocy jeszcze w latach 90 zawartego porozumienia 

pomiędzy zarządami gmin, część miejscowości, znaczna część miejscowości Nowiny 

zaopatrywana jest w wodę z wodociągu Osmolice, czyli z ujęcia wody w Pszczelej 

Woli, aby to zadanie nadal realizować, dlatego, że tak są zbudowane wodociągi, że to 

jest po prostu jedyny w tej chwili możliwy kierunek, aby zaopatrzyć mieszkańców 

Nowin w wodę. Aby móc realizować to zadanie nadal, jest konieczność zawarcia 

porozumienia pomiędzy gminami, stąd ta uchwała jest pierwszym krokiem w celu 

wykonania tej procedury. Chciałabym również powiedzieć, że chcemy, aby na granicy 

gmin był wodomierz i sprzedawać będziemy wodę w hurcie, natomiast już 

Przedsiębiorstwo Komunalne, spółka komunalna z Głuska podpisywałaby umowy ze 

swoimi mieszkańcami. Natomiast to jest taka optymalna wersja, którą chcemy 

zrealizować. Niemniej jednak również dla tego działania potrzebna jest uchwała Rady 

Gminy o wyrażeniu zgody na zawarcie takiego porozumienia. 

Przewodnicząca poprosiła Państwa radnych o głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Głusk w sprawie powierzenia Gminie Strzyżewice 

częściowej realizacji zadania własnego w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, 

Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Kowalik 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Niedrzwica Duża w sprawie powierzenia Gminie 

Strzyżewice częściowej realizacji zadania własnego w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę. 

W tym punkcie wypowiedziała się Pani Wójt mówiąc, że analogiczna sytuacja 

dotyczy Gminy Niedrzwica. Dotyczy to mniejszej ilości odbiorców. Natomiast gmina 

Strzyżewice dostarcza też wody dla części mieszkańców Sobieszczan. Stąd również 

będzie konieczne podpisanie porozumienia z gminą Niedrzwica. 

Prowadząca poddała uchwałę pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Niedrzwica Duża w sprawie powierzenia Gminie 



Strzyżewice częściowej realizacji zadania własnego w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Patrycja Boryca, Jan Dąbrowski, Krzysztof Dekondy, Grzegorz Dudziak, Grzegorz 

Jaśkowski, Łukasz Kowalski, Patryk Kucharczyk, Sławomir Mierzwa, Ewa Pałyska, 

Agata Przech, Krzysztof Rymarz, Agata Stelmach, Robert Tudrujek, Marek Walasek 

NIEOBECNI (1) 

Karolina Kowalik 

 

15. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Strzyżewice za rok 

szkolny 2023/2024. 

Punk ten zreferowała Pani Wójt Barbara Zdybel. 

Do końca października Państwo Radni otrzymali informację o realizacji zadań 

oświatowych Gminy Strzyżewice za rok 2023-24. Jest to dokument, który w postaci 

tekstowej, tabelarycznej i diagramów obrazuje zarówno ilość placówek oświatowych, 

które są na terenie gminy, także liczbę dzieci. Dane dotyczące zatrudnionych 

nauczycieli. Oczywiście w liczbach. Statystyki. Można z tych danych, które są tam 

zawarte mieć obraz nie tylko na temat wykonywania tych zadań w roku 2023-2024, 

ale również porównać z poprzednimi latami. Jeżeli chodzi o ten rok, ubiegły rok 

szkolny nie zmieniła się liczba placówek. Mamy 5 szkół i jedno przedszkole 

samorządowe. Na naszym terenie też działa przedszkole prywatne. Łącznie w roku 

szkolnym 2023-2024 uczęszczało do naszych szkół 747 uczniów i to znaczy do szkół i 

do przedszkola, tak, czyli do szkół 632 uczniów i 115 dzieci zostało objęte opieką 

przedszkolną w samorządowym przedszkolu. Te liczby nieznacznie się zmieniają na 

przestrzeni ostatnich kilku lat. Nie są to jakieś duże różnice, natomiast tendencja jest 

taka, że ubywa nam dzieci, szczególnie w tych szkołach. Właściwie we wszystkich, 

chociaż ten rok pokazuje lekki wzrost w porównaniu do ubiegłego roku. Natomiast 

generalnie tendencja jest taka, że dzieci zarówno w szkołach tych największych, jak i 

mniejszych, nieco będzie ubywało. Wynika to też z demografii, z liczby urodzeń, 

którą obserwujemy, te spadki już od kilku lat. Poza tym, co jest takim niekorzystnym 

też wskaźnikiem, jest fakt nierównej liczby dzieci w oddziałach, w szkołach, gdzie 

mamy i oddziały, jest klasa, w których mamy piątkę dzieci i oczywiście są klasy, 

gdzie jest 25, czy 26 dzieci. Także te rozbieżności też są dość takie niekorzystne. 

Jeżeli chodzi o samą informacje, to tak jak powiedziałam, mają państwo radni 

przedstawione dość szczegółowo zarówno wydatki oświatowe dotyczące wydatków i 

poszczególnych szkół, jak i też przedszkola. Wydatki związane z dowożeniem dzieci 

do naszych placówek oświatowych, a także z wykonywaniem obowiązków gminy, 

jeżeli chodzi o dowożenie dzieci niepełnosprawnych do placówek, te koszty 

rokrocznie też wzrastają. Tak naprawdę z roku na rok tych zadań jest coraz więcej 

związanych z obowiązkami oświatowymi. Jeżeli chodzi o dotacje dla przedszkola 

niepublicznego Pszczółka Maja w Pszczelej Woli, to w ubiegłym roku wyniosło ono 

405 652,10 zł . ale oczywiście również wypłacamy dotację z tytułu uczęszczania 

naszych dzieci do innych przedszkoli poza terenem gminy. To są Gminy najczęściej 

tutaj ościenne Bychawa, Głusk, Jabłonna, Lublin, Niedrzwica, czy Zakrzówek, ale też 



tutaj akurat pojawił się Kraśnik. Koszt, który ponosi gmina z tego tytułu, to jest za 

ubiegły rok ponad 705 000,00 złotych. Jest to również znaczny wydatek. W ubiegłym 

roku wydatki oświatowe przekroczyły kwotę ponad 15 000 000 złotych, z tego budżet 

gminy Strzyżewice to ponad 6 200 000 złotych, a subwencja oświatowa jedynie 8 

778 000 zł.. Tutaj widzimy, że jest to dość niekorzystne. We wcześniejszych latach 

mieliśmy te proporcje na poziomie 32% wkładu budżetu gminy. Niestety ta tendencja 

zmienia się i z roku na rok zwiększa się udział budżetu gminy bezpośrednio. Są to też 

znaczne, znaczne środki, jeżeli chodzi o ten dokument, informację o stanie realizacji 

zadań oświatowych. 

 

 

16. Informacja o oświadczeniach majątkowych złożonych do Wójta Gminy. 

 

Pani Wójt poinformowała, że wszystkie zobowiązane przepisami prawa osoby złożyły 

stosowne oświadczenia majątkowe w wymaganym terminie. Oświadczenia zostały 

poddane procedurze analizy porównawczej, a następnie zostały przekazane do 

odpowiednich urzędów skarbowych. W wyniku analizy dokonanej przez naczelników 

odpowiednich Urzędów Skarbowych, 4 osoby złożyły korekty uprzednio złożonego 

Oświadczenia. Zarówno oświadczenie podstawowe, jak i korekty zostały 

udostępnione do publicznej wiadomości na stronie BIP. 

 

 

17. Informacja o oświadczeniach majątkowych złożonych do Przewodniczącego Rady 

Gminy. 

 

 Przewodnicząca rady Gminy Agata Stelmach poinformowała, iż oświadczenia 

majątkowe złożyli wszyscy zobligowani do tego radni w ustawowo nakazanym 

terminie. Większość oświadczeń została składana w ostatnich dniach przed 

wskazanym terminem ustawowym. Do oświadczeń majątkowych były dołączone 

kopie zeznań podatkowych. Jeżeli podatnicy rozliczali dochody od osób fizycznych. 

Podatek od osób fizycznych. Oświadczenia były składane w dwóch egzemplarzach. 

Następnie zostały przekazane do Urzędu Skarbowego. Pracownicy urzędu dokonali 

analizy złożonych dokumentów. W niektórych oświadczeniach wskazano kilka 

nieprawidłowości. Radni, u których ta sytuacja miała miejsce, zostali poinformowani 

o tych drobnych nieprawidłowościach w celu wyjaśnień i ewentualnego 

skorygowania. Wszystkie oświadczenia zostały umieszczone w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

 

 

18. Wolne wnioski i informacje. 

 

W puncie tym Pan Rany Rymarz zadał pytanie dotyczące boiska przy Szkole 

Podstawowej w Strzyżewicach- Rechcie. Zapytał czy wykonawca podpisał jakąś 

umowę i czy wpłacone było Wadium. 

Pani Wójt poinformowała, że wadium nie było wpłacone. Od ponad 20 lat nie było 

takiej sytuacji, żeby wykonawca się wycofał i nie podpisał umowy. 



 

 

19. Wystąpienia zaproszonych gości. 

 

Nie było zaproszonych gości. 

 

 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 

Głos zabrał Radny Marek Walasek mówiąc: ‘Pani przewodnicząca, ja chciałem złożyć 

interpelację z takim zapytaniem dotyczące tego istotnego projektu w Żabiej Woli. 

Jeżeli chodzi o budowę świetlicy, to jest nazwane w programie rewitalizacji 

przebudowa Centrum Aktywizacji i Integracji Społecznej w Pszczelej Woli. Chodzi 

mi tutaj, czy wniosek został złożony o dofinansowanie w Urzędzie Marszałkowskim i 

czy ewentualnie mamy już jakąś odpowiedź, jeżeli chodzi o tą inwestycję.” 

Pani Wójt odpowiedziała, że jeżeli chodzi o wniosek, został złożony. Alokacja 

środków przeznaczonych na rewitalizacyjne działania w ramach tego naboru to było 

nieco ponad 90 000 000,00 zł. Gminy złożyły wnioski na ponad 300 mln. Natomiast 

ocena wniosków i ewentualne informacje na ten temat będzie miała miejsce pewnie za 

dwa, trzy, cztery miesiące. 

 

21. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

 

Przewodnicząca poinformowała, że na jej ręce nie wpłynęły żądne interpelacje. 

 

 

22. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem się wszystkich punktów dzisiejszego porządku obrad, 

Przewodnicząca Rady Gminy Agata Stelmach zamknęła IX sesję w dniu 14 listopada 

2024 roku. 

  

Przewodniczący 

Rada Gminy Strzyżewice 

Agata Stelmach 

  

 

Przygotował(a): Beata Teter 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


